
 

Országgyűlési képviselő

Iromány száma: K/17558.

Benyújtás dátuma: 2021-11-12 14:57

Parlex azonosító: X9L0NVAI0001

Címzett: Kövér László, az Országgyűlés elnöke
Benyújtó: Dr. Steinmetz Ádám (Jobbik) 

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hajlandóak-e a kormányrendeletet módosítani annak 
érdekében, hogy a Bizén, Horvátkúton, Boronkán, Gyótapusztán, valamint Szőlőskislakon 
lakó és élni vágyó somogyi polgárok is jogosulttá váljanak a falusi CSOK igénybevételére? 
Igen vagy nem?" 

Tisztelt Varga Mihály Miniszter Úr!

Nemrégiben az Országgyűlésben szóbeli kérdés formájában fordultam a Fidesz-kormányhoz annak
érdekében,  hogy  a  választókerületemben  Bizén,  Horvátkúton,  Boronkán,  Gyótapusztán  és
Szőlősgyörökön lakó, illetve élni vágyó somogyi emberek is fel tudják fenni a falusi CSOK-ot.

1977-ben ugyanis Somogy megyében Bize, Horvátkút, Boronka és Gyótapuszta községeket Marcali
városhoz csatolták, míg Szőlősgyörök 1991-ben lett Balatonboglár város része. A városoktól több
kilométer  távolságban  fekvő  falvak  azóta  nem rendelkeznek  önálló  önkormányzattal,  csupán  a
városon  belüli  önálló  településrészként  tekintenek  rájuk.  A 17/2016.  (II.10)  Korm.  rendelet  (a
továbbiakban:  Kormányrendelet)  szerint  a  lakáscélú  állami  támogatások  igénylése  a  falvakban
(közismertebb nevén a „falusi  CSOK-támogatás”)  csupán a preferált  kistelepüléseken érhető el,
amely  települések  neveit  a  Kormányrendelet  2.  melléklete  tartalmazza,  de  sajnálatosan  Bize,
Horvátkút, Boronka, Gyótapuszta és Szőlősgyörök nincs közöttük.

Az ezen településeken lakó, valamint az ezekre a településekre költözni vágyó somogyi polgárok
évek  óta  várják,  hogy  ők  is  részesülhessenek  a  Magyar  Állam  által  biztosított  lakhatási  célú
támogatásban  ugyanúgy,  ahogy  ez  Magyarországon  elérhető  a  hozzájuk  hasonló  2679
kistelepülésen.

Sajnos  Soltész  Miklós  államtitkár  úr  válaszában  sem igent,  sem nemet  nem mondott  a  feltett
kérdésemre,  így  határozati  javaslatot  nyújtottam  be  annak  érdekében,  hogy  a  Parlamentben



 
tárgyalhassuk  meg  a  több  mint  1000  somogyi  polgárt  érintő  problémát.  A fideszes  többség  a
Gazdasági Bizottság ülésén viszont minden érdemi vita vagy indoklás nélkül 6 nem szavazattal
mindezt leszavazta.

Fentiekre tekintettel, tisztelettel kérdezem Miniszter Urat:

Hajlandóak-e  a  Kormányrendeletet  módosítani  annak  érdekében,  hogy  a  Bizén,  Horvátkúton,
Boronkán,  Gyótapusztán,  valamint  Szőlőskislakon  lakó  és  élni  vágyó  somogyi  polgárok  is
jogosulttá váljanak a falusi CSOK igénybevételére? Igen vagy nem?

Amennyiben nem, kérem, magyarázza meg a somogyi embereknek, miért nem.

Várom megtisztelő válaszát!

Sportbaráti üdvözlettel,

dr. Steinmetz Ádám
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